
HINNI ÉS VINNI 

Vesztek erőt, miután a Szentlélek eljön reátok, és tanúim lesztek mind Jeruzsálemben, mind az 
egész Júdeában és Samáriában és a föld végső határáig. ApCsel 1,8 

Ha a Cselekedetek Könyve mondanivalóját nagyon lerövidítenénk, akkor két szóban      
összefoglalható miről van benne szó. Ez így hangzik: hinni és vinni. Hinni az evangéliumot - a 
jó hírt, igazán, egész értelmünkkel, teljes szívünkkel és létünkkel. Aki azt magában igazán 
mélyre engedte és az evangélium belülről átdolgozta, az feltétlenül másokhoz is viszi: és ez, 
hogy hinni, egyenesen folytatódik azzal, hogy vinni. 

Mit jelent ez: hinni és vinni? Nézzük meg tartalmilag ezt egy kicsit közelebbről.                 
Miről szól a Cselekedetek Könyve? Mit kell hinni? E könyvnek az elején, de egészében is sok 
rövid igehirdetés van. Gondoljuk ezt el. Nem tudom, ma milyen hatása lenne egy ilyen 
igehirdetésnek. Péter a pünkösdi prédikációban ugyanezt úgy mondta el, hogy ti, akik itt 
vagytok, gonosz kezeitekkel keresztfára szögezve megöltétek, de az Isten Őt hatalmasan 
feltámasztotta. Ez a bizonyítéka annak, hogy Ő valóban az Isten Fia, és ennek mi vagyunk a 
tanúi. Láttuk, hogy meghalt, és találkoztunk vele három nap múlva, azután még negyven 
napig együtt voltunk Vele. Tehát biztos, hogy feltámadott. Őt hirdetjük nektek. Aki ezt, amit 
elmondtunk, hiszi, az tőle és őérte bocsánatot nyer, és új élete lesz.  -  Ennyi a summája az 
igehirdetésnek. Ezt kell hinni,  

És most, anélkül, hogy ezt fejtegetném - hiszen ezt sokan közületek is ki tudnák már 
bontani - hadd kérdezzem meg: valóban hisszük ezt minden részletében? Az ördög életünk 
kritikus helyzeteiben pontosan ezeket az alapigazságokat szokta megkérdőjelezni. Lelkigon-
dozói szolgálatból tudom, hogy hívő emberek is ezekben az alapbizonyosságokban inoganak 
meg sokszor. Ezeket támadja, lövi a sátán, hogy ebben ne legyünk bizonyosak: hogy Jézus a 
Krisztus, helyettem is meghalt, hogy én is bocsánatot és új életet kaphatok őérette, hogy az 
Isten feltámasztotta Őt, tehát Ő ma is él, tehát értelmes dolgot cselekszem, amikor  imádko-
zom hozzá. Egy élőhöz imádkozom, és Ő megmutatja, hogy ma is minden hatalom az övé. 
Várhatom, hogy válaszol az imádságomra. Péteréknek nem mindig volt ilyen alkalmuk, hogy 
a templomban felálltak és csendet intettek, és nagy sokaság hallgatta őket. Volt úgy, hogy 
csak egy mondatot szóltak. Pál apostol a filippi börtönben, mint rab, a börtönőrnek egyetlen 
mondatot mondott, mikor az kétségbe esve kérdezte: uraim, mit cselekedjem, hogy meg-
meneküljek. Azt: higgy az Úr Jézus Krisztusban, és megmenekülsz. Ennyi. Ez is bizonyság-
tétel. Ez még tömörebben ugyanez az evangélium. Aztán, ha majd érdeklik a részletek, 
elmondja. Életnek beszédét tartjuk oda a kívül valók elé.  Aki csak hiszi, és nem viszi tovább, 
az hitében előbb-utóbb biztos meggyengül.  

Istennek különösen hangsúlyos üzenete ez ma hozzánk. A ma élő keresztyének között 
sokan vannak, akik úgy vélik keresztyénségünk abból áll, hogy szívvel hiszünk az igazságnak, 
és mintha itt vége lenne. Pedig Isten azért ajándékoz meg ezzel a hittel is, hogy szájjal is 
képesek legyünk vallást tenni az üdvösségre, hogy mások is üdvösségre jussanak, és meg-
ismerjék őt. Lényegében ugyanúgy történik ma is. Jézus Krisztus tegnap és ma, és örökké 
ugyanaz. Az embereknek ma is ugyanúgy szükségük van Rá, és ma is eszközeiként ugyanúgy 
használni akar minket.   



Tulajdonképpen meghatódva kellene letérdelnünk előtte: Uram, én általam? Hogyan 
lehetünk jó tanúk? “Lesztek nékem tanúim…” — mondja Jézus. Mi derül ki a Cselekedetek 
Könyvéből, mik ennek a feltételei? Mi erősíti ezt folyamatosan, nehogy aztán rossz tanú 
legyen, miután már egy ideig jó volt?   
- Az első: ezek a tanúk mind személyes ismeretségben voltak Jézussal. Szem- és fültanúként 
mondták el azt, amiről beszámoltak. Őt magát főleg személyesen ismerték. szívesen emlé-
keztetnek később is erre.  Nem ők találták ki, „ezt hallottuk, nem mesterkélt meséket” 
mondunk itt most nektek. Láttuk, ott voltunk. Tehát Jézussal személyes kapcsolatban kell 
lennie mindenkinek, aki tanú. Ez nekünk is lehetséges.   
- A másik, amit itt ígér Jézus alapigénkben: “Vesztek erőt…” Kell a Szentlélek inspiráló, hajtó, 
vezető ereje ahhoz, hogy valaki jó tanú legyen. Kevés, hogy tartalmilag tiszta a tanítása, ha 
nincs benne erő.  Azt hiszem a testvérek is érzékelik: mi, igehirdetők élesen érzékeljük 
milyen különbség van aközt, amikor egy dogmatikailag talán helyénvaló, tiszta tanítást 
elmond az ember, az igehirdető, vagy amikor Isten Szentlelke erőt ad a szónak és az úgy 
érkezik meg egy - egy szívhez, hogy Ő érintette meg azt és Ő szólt bele egy - egy ember 
életébe. Ez ég és föld. A föld az: tanítom a többieket, az ég: a mindenható Isten megszólít 
mindnyájunkat.   
- A harmadik: ha meglustul a tanú — mert ennek mindnyájan ki vagyunk téve —, akkor Isten 
egy kicsit megszorongatja. Szorít a présen, és mindjárt tudják az Ő tanítványai mit kell tenni. 
Van erre a Cselekedetek Könyve elején egy megrendítő részlet. Az első keresztyénüldözés 
leírását olvassuk a 8. rész elején. Figyeljük, miről van itt szó? Egyrészt olyan jó összebújni a 
hívőknek: maradjunk itt Jeruzsálemben, másrészt féltek is. Erre Isten üldözést támaszt, ki-
zavarják őket a szent városból, csak az apostolok maradhatnak ott, és ez azt jelenti: szét-
fröccsen az evangélium az egész tartományban. Nemcsak Júdeában, még Samariában is. 
Nem úgy szólt a megbízatás: lesztek nékem tanúim Jeruzsálem-ben, hanem úgy: Jeruzsá-
lemben, Júdeában, Samariában, a föld végső határáig, és ők eloszolván széjjeljártak, hirdet-
ve az igét. Egyszerre tudták mi a feladatuk.  
- Végül, negyedszer: sose szabad elfelejtenünk, hogy maga a feltámadott Krisztus munkál-
kodik amivel a Márk evangéliuma befejeződik. Így hangzik: “… az Úr velük együtt munkálko-
dott, megerősítvén az igét jelekkel és csodákkal.”  Elküldi őket, ők mennek és tapasztalják, 
hogy a feltámadott, dicsőséges Krisztus, akinek adatott minden hatalom mennyen és 
földön, velük együtt munkálkodik, és megerősíti az igét. Ez a nagy csoda bármelyikünkkel 
történhet ha készek vagyunk elindulni a misszióba.  

Ez a misszió lehet, hogy otthon kell kezdődjék, vagy otthon folytatódjék mindig, vagy 
egy váratlan találkozásban.  Elsősorban ott, ahova állított, aztán egyébként mindenütt, ahol 
megfordulhatunk. A készség kell hozzá, nem erőszakosan, nem mesterkélten. A Szentlélek 
az erő, mely vezeti az embert. Személyes közösség Jézussal. Mindig nyitva lenni a Szentlélek 
előtt, hogy ha indít, akkor induljak, és tegyem azt. Ne tiltakozzunk a megpróbáltatás ellen, 
mert azokat is felhasználhatja Isten a küldésünkre. S el ne felejtsük Ady Endre vallomását: 
„ha néha-néha győzök, Ő, az Isten járt előttem, kivonta kardját, megelőzött”. 

Krisztus végzi ezt a munkát, mi csak eszközök vagyunk. Nincs ennél nagyobb tisztesség ezen 
a földön, mint Krisztus kezében eszköznek lenni. Ámen, 
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